
 
 

Informatieve vragen bij de begroting 2020-2023 

 

1. In deze begroting zitten forse investeringen, daardoor nemen reserves en 

voorzieningen aanzienlijk af. Welke gevolgen heeft dit voor onze solvabiliteit? 

 

Rekening houdende met de in de meerjarenbegroting verwerkte investeringen en met het 

geraamde beslag op de reservepositie in de komende jaren bedraagt de 

solvabiliteitsratio in 2020 bijna 58%. Deze waarde ligt ruim boven de minst risicovolle 

signaleringswaarde van 50%, die afkomstig is uit onder meer de stresstest van de 

100.000+ gemeenten. 

 
2. Op pagina 133 valt te lezen dat binnen het taakveld burgerzaken in 2018 een negatief 

resultaat van 367.354,- werd behaald, kunt u aangeven waarom het negatieve resultaat 

voor dit taakveld zo hoog is? 

 
Dit komt voornamelijk doordat de directe loonkosten slechts voor een deel mogen 

worden doorberekend in de legestarieven. 

 
3. In 2018 deed de gemeente Valkenburg aan de Geul voor 136.891 euro aan onvoorziene 

uitgaven, kunt u dit getal nader specificeren? Verder valt op dat dat de onvoorziene 

uitgaven voor 2019 met 3.001.112,- en 2020 1.908.350,- ruim begroot zijn, graag 

ontvangen we een nadere specificatie van deze getallen? 

 

Voor een nadere onderbouwing van de post onvoorziene uitgaven van € 136.891,-  

verwijzen wij U naar pagina 78/79 van de jaarstukken 2018.  

 

De door U genoemde cijfers voor de jaren 2019 en 2020 hebben niet alleen betrekking op 

de post Onvoorzien. Hiervoor wordt jaarlijks € 100.000,- geraamd. De door U genoemde 

budgetten zijn verkregen door de taakstellende bezuinigingen, de kosten van het 

meerjarenbeleidsplan en de post Onvoorziene uitgaven te salderen. 

 
4. Graag ontvangen we een overzicht van de diverse leges en in hoeverre deze 

kostendekkend zijn. 

 

Hiervoor verwijzen wij U naar pagina 78 van deze begroting. 

 
5. Waarom wordt er in voorliggende begroting gewerkt met bespaarde rente? 

 

Wij hebben gekozen voor deze systematiek om ongewenste verschuivingen in de 

belastingdruk te voorkomen. 

 
6. In de begroting van 2019-2022 stond een bedrag van 300.000 euro voor 

wegenonderhoud, is dit bedrag in de nu voorliggende begroting bijgesteld op basis van 

nieuwe weginspecties? 

 

Het door u genoemde bedrag is opgenomen in het overzicht “Resterende prioriteiten 

coalitieakkoord”. Voor de in dit overzicht opgenomen bedragen zijn geen middelen 

beschikbaar. Wel merken wij op dat de onderhoudsbudgetten zijn geïndexeerd.  

 
 



 
 
 

7. U geeft aan dat er binnen de begroting geen ruimte is voor nieuwe 

beleidstoevoegingen. Kunt u in dit kader aangeven waarom onderstaande is 

opgenomen in de begrotingstekst? 

 
- Onderzoek naar exploitatie gemeentegrot (pagina 11) 

- Het toevoegen van een functie aan de Grendelpoort (pagina 13) 

- Inbedden van citymarketing (pagina 14) 

- Externe inhuur kunstbeleid (pagina 28) 
 

Waar U op doelt, zijn geen beleidstoevoegingen, maar betreffen speerpunten uit het 

Coalitieakkoord, die nog niet financieel in deze begroting zijn vertaald. De kosten van het 

door U genoemde onderzoek naar de exploitatie van de gemeentegrot worden uit 

reguliere middelen betaald. 

 
8. Op pagina 15 spreekt u over de formatiebehoefte economische zaken. U geeft aan 

dat er een incidenteel werkbudget nodig is van 200.000 euro. We vragen ons af of 

hier sprake is van nieuw beleid of dat dit bedrag wordt afgedekt uit bestaande 

middelen? 

 

Hier is geen sprake van nieuw beleid, maar van een speerpunt uit het Coalitieakkoord. 

 
9. Op pagina 15 noemt u de evenementen Touretappe, Wielerkoers voor veteranen, 

Amstel Gold Race, Valkenburg uit de Kunst en schutterstreffen 2020. Welke rol heeft 

de gemeente hierin? Is er sprake van financiële bijdragen en zo ja van welke omvang? 

 

Deze tekst is 1 op 1 afkomstig uit de vertaling van de speerpunten van het Coalitieakkoord en is 
afgestemd op de huidige stand van zaken. 
 
Jaarlijks wordt de raad geïnformeerd over de besteding van de evenementengelden. Het nieuwe 
evenementenbeleid zal in 2020 aan de raad worden voorgelegd. Bij nieuwe, grote evenementen 
zullen wij de raad uiteraard vooraf betrekken. Dat is ook zo afgesproken. 

 
10. Kan een indicatie worden gegeven van de kosten die gemoeid gaan met het stimuleren 

van inburgering (pagina 19) 

 

Onze gemeente zal vanuit het rijk ongeveer € 20.000,- per jaar ontvangen voor de extra 

taken die wij moeten invullen. Het zijn vooral uitvoeringstaken, die vanuit het rijk bij de 

gemeenten worden neergelegd. 

 
11. Op pagina 24 staat “de samenwerking met de kunst en Cultuur Raad (KCR) willen we 

intensiveren en aan thema’s rondom 75 jaar bevrijding en Bokkenrijders willen wij actief 

vormgeven. Op het moment van de begrotingsbehandeling zijn de Valkenburgse 

activiteiten rondom 75 jaar bevrijding achter de rug. Kunt u aangeven of en zo ja op 

welke wijze dit project gecontinueerd wordt? 

 

De activiteiten in het kader van 75 jaar bevrijding concentreren zich vooral rond de 

bevrijdingsmaand september 2019. Aan het einde van dit jaar evalueren we samen met 

de betrokken organisatoren, waaronder de Kunst en Cultuurraad, hoe deze activiteiten 

zijn verlopen en of enkele onderdelen kunnen worden voortgezet. Daarbij denken we 

vooral aan de belevingsroute, die in alle kernen van onze gemeente zichtbaar is.  

Begin 2020 onthullen we nog een onderdeel van het Nationale Holocaust Monument, 

waarvoor de gemeente een bijdrage beschikbaar stelde. Daarnaast zullen de 

mogelijkheden bekeken worden om de tentoonstelling We Do Remember een meer 

permanente vorm te geven binnen het museum. 



 

 

 

 

12. Graag ontvangen we een specificatie van de tot nu toe gemaakte kosten in 

 het kader van 75 jaar bevrijding. Indien het antwoord op vraag 11 positief is 

zijn we benieuwd naar de begrootte kosten voor het vervolgtraject. 

 

De inhoudelijke en financiële evaluatie van 75 jaar bevrijding hebben nog niet plaats 

gevonden, omdat nog niet alle activiteiten zijn afgerond en daardoor nog niet volledig is 

afgerekend met de betrokken organisatoren. Wij hopen U via de commissie EFTR aan het 

einde van dit jaar een eerste - voorlopige - afrekening te kunnen presenteren. 

 
13. Kent onze gemeente op dit moment fiscale risico’s? 

 

Voor de actuele fiscale risico’s verwijzen wij U naar taakveld 0.9 Vennootschapsbelasting 

op pagina 69 van deze begroting. 

 
14. Heeft de gemeente een fiscaal statuut? 
 

Wij beschikken niet over een fiscaal statuut. Wel is er een convenant gesloten met de 

Belastingdienst inzake horizontaal toezicht. 

 
15. Op pagina 28 geeft u aan de ontwikkeling van de programmering van het        

(openlucht)theater te willen ondersteunen. Op welke wijze gaat u dit doen? 

 

Het OLT ontvangt hiervoor jaarlijks een exploitatiesubsidie. Verder gaan wij actief met 

hen in gesprek over nieuwe ontwikkelingen die meer financiële armslag kunnen bieden. 

Denk bijvoorbeeld aan gewenste aanpassingen van de foyer. Uitgangspunt blijven de 

huidige begrotingskaders, tenzij de raad anders besluit. 

 

 


